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§ 56 KFKS 2014/351-011 

Lokala miljömål 
Yttrande till miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande av de lokala miljömålen med följande tillägg. 

 

I fler av etappmålen anges värden (för minskat utsläpp etc) som ska uppnås. För att kunna 

bedöma realismen i målen och omfattningen på de åtgärder som behöver vidtas för att nå 

målen behöver man veta vad dagens värden är. Ärendet bör kompletteras med detta.  

  

I det fortsatta arbetet är det viktigt att bedöma kostnaderna för att nå de olika målnivåerna. 

I samband med de årliga mål- och budgetprocesserna får man pröva vilka insatser som kan 

genomföras på kortare och längre sikt.   

  

Ansvaret för uppföljning och revidering av målen bör tydliggöras. Man bör överväga att 

samla det ansvaret inom en enhet och en nämnd.   

 

Ärende 

Enligt beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden1 har förslag till lokala miljömål för Nacka 

remitterats till berörda nämnder och styrelser i kommunen. Detta förslag till yttrande 

utgörs av ett gemensamt generellt svar för kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott, 

kommunstyrelsens arbetsutskott och kommunstyrelsens verksamhetsutskott.  

 

Yttrandet innehåller bland annat förslag om att målen bör systematiseras utifrån effektmål 

som följs upp på kommunstyrelsenivå i och åtgärdsmål som hanteras på nämndnivå. För 

kommunens styrning och ledning är det också viktigt att vidare diskutera hur målen kan 

inordnas i det ordinarie mål- och budgetarbetet. Miljömålen innebär att det blir viktigt att 

skapa förutsättningar och starka incitament för enheterna och produktion av välfärd för att 

de ska kunna agera miljösmart. Målen innebär också ökat ansvar för uppföljning och 

utveckling av arbetsmetoder. Om kostnader till följd av detta inte ryms inom befintlig 

nämnds budget måste ytterligare medel avsättas. 

 

                                                 
1  (MSN 2012/156-003) 
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Utdragsbestyrkande 

 

Handlingar i ärendet 

Samordnings- och utvecklingsenhetens tjänsteskrivelse den 23 april 2014 

Förslag till yttrande 

Nackas lokala miljömål, missiv 

Lokala miljömål, förslag 

Protokollsutdrag MSN 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 7 mars 2014 § 52 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutar att remittera bifogat förslag till lokala miljömål 

för Nacka till berörda nämnder i kommunen. Sista svarsdatum är den 24 april. Förslaget 

ska därefter bearbetas utifrån nämndernas remissvar och ett färdigt förslag till Lokala 

Miljömål ska beslutas i MSN den 14 maj för att sedan föreläggas kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige i juni.  

Mål 5.5 andra meningen ändras till: Vid nyexploatering och förtätning ska de riktvärden för 

buller från trafik som riksdagen beslutat tillämpas. Miljöenheten uppdras att justera texten i 

avsnitt D utifrån att avvägningar och sammanställningar av remissvar ska göras av MSN. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), Hans Peters (C) och 

Jan-Eric Jansson (KD) bifall till föreslaget yttrande med följande tillägg. 

 

I fler av etappmålen anges värden (för minskat utsläpp etc) som ska uppnås. För att kunna 

bedöma realismen i målen och omfattningen på de åtgärder som behöver vidtas för att nå 

målen behöver man veta vad dagens värden är. Ärendet bör kompletteras med detta.  

  

I det fortsatta arbetet är det viktigt att bedöma kostnaderna för att nå de olika målnivåerna. 

I samband med de årliga mål- och budgetprocesserna får man pröva vilka insatser som kan 

genomföras på kortare och längre sikt.   

  

Ansvaret för uppföljning och revidering av målen bör tydliggöras. Man bör överväga att 

samla det ansvaret inom en enhet och en nämnd.   

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Majvie Swärd (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet utan återkommer i 

kommunstyrelsen med sitt ställningstagande.  
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Protokollsanteckningar 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Etappmål 3.1  

Miljöpartiet anser att 25 % ekologiska livsmedel till 2017 är för lågt, bör vara åtminstone 50 

%. 

Etappmål 4.4 

Ett delmål lyder ”Minst två kommunala pumpstationer för avloppsvatten ska upprustas per år…”. 

Med tanke på de mycket stora utsläpp, som vi har haft på senare tid p.g.a. havererade 

pumpstationer och att antalet pumpstationer överstiger 50 stycken, anser vi att detta mål är 

för lågt satt. Förmodligen är det också rent ekonomiskt lönsamt att upprusta alla gamla 

pumpstationer i mycket snabbare takt, Miljöpartiet vill att det görs en beräkning av vilken 

upprustningstakt som är mest ekonomisk lönsam. 

Etappmål 5.1 

Ett delmål lyder ”Andel GC-vägar som klassats som "trygga, tillgängliga och lättorienterade" utav 

totala beståndet ska öka. En avstämning ska göras år 2020.” Självklart ska det vara en ökning, 

delmålet måste mer precisera hur stor ökningen ska vara, annars är det inget riktigt mål. 

Miljöpartiet anser också att det bör finnas ett etappmål om byggande av laddstationer för 

både långsam-, medel- och snabbladdning av elfordon.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Bra att det planeras för lokala miljömål. Viktigt att få med är systemet med 

ekosystemtjänster. Buller och luftpartiklar är viktigt att motverka och kartlägga eftersom 

det berör människors och djurs hälsa. Med den kommande bebyggelseexpansionen 

kommer tyvärr värdena att ytterligare försämras. I Förslag till lokala miljömål, sid 6,punkt 4, 

som handlar om läget i hav och sjö står: Ytterligare kapacitet förstörs om mark hårdförs i 

samband med exploatering. Slut på citatet. Nackalistan undrar varför denna kunskap inte 

följs då det t ex gäller vägexploateringar i förnyelseområden.” 

 
- - - - - 
 


